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Svar på politikerspørgsmål vedr. udlejning af hotelvæ-
relser til studerende 

Du har stillet følgende spørgsmål til Økonomiforvaltningen: 

Den 20. august 2020 vedtog BR en tag-over-hovedet-garanti, som 

skulle sikre alle unge i København tag over hovedet de første tre måne-

der af deres studie. Derfor gav kommunen de Københavnske hoteller 

dispensation til at udleje deres værelser som studieboliger i en periode  

Kan forvaltningen redegøre for, hvad den nuværende status for projek-

tet er? Må hotellerne stadig leje deres værelser ud? Og såfremt hotel-

lerne ikke længere må, hvad vil de så kræve af give denne tilladelse 

igen 

 

Økonomiforvaltningens svar 

Ordningen med udlejning af hotelværelser til studerende blev etableret 

inden for gældende lovgivning i forbindelse med at hotelbranchen op-

levede betydelig tomgang sfa. covid-pandemien. Kommunens rolle var 

alene at rådgive HORESTA og de hoteller, som var interesserede i at 

indgå i ordningen. Der var således ikke tale om, at hotellerne fik nogen 

form for dispensation. Der er således heller ikke noget til hinder for, at 

hoteller, som ønsker det, vil kunne udleje værelser til studerende på de 

samme vilkår. 

 

Økonomiforvaltningen redegjorde for en samlet status for projektet ved 

det vedlagte notat, som var på Økonomiudvalgets aflæggerbord i de-

cember 2021. Af notatet fremgår det, at det er Økonomiforvaltningens 

vurdering, at de københavnske hoteller ikke længere har samme ønske 

om i større omfang at udleje værelser til studerende. 
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